

ရာဇဝတ်ပြင်ဆင်မှု

+ ၂၀၁၅ ခုနှစ်
ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၄ ရက်

ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်တရားသူကြီး
ဦးမြင့်အောင်ရှေ့တွင်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
နှင့်
ဦးချစ်ဝင်း*

မူးယစ်ဆေးဝါးရောင်းချရန် လက်ဝယ်ထားခြင်းနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါး
ထုတ်လုပ်ရာတွင် သုံးသည့်ပစ္စည်းများ လက်ဝယ်ထားရှိခြင်းမှာ
ပြုလုပ်မှုတစ်ခုတည်းကိုသာပြုခြင်း ဟုတ် မဟုတ်။

ဆုံးဖြတ်ချက်။ ။ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသောဆေးဝါး
များ ဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ ၁၆ (ခ) နှင့် ပုဒ်မ ၁၉ (က) တို့သည် သီးခြားစီ
ပြဋ္ဌာန်းထားသော သီးခြားပြစ်မှုများဖြစ်သည်။ မူးယစ်ဆေးဝါးရောင်းချရန်
လက်ဝယ်ထားရှိခြင်းသည် ပြစ်မှုတစ်ရပ်ဖြစ်ပြီး မူးယစ်ဆေးဝါးထုတ်လုပ်
ရာတွင် သုံးသည့်ပစ္စည်းများ လက်ဝယ်ထားရှိခြင်းမှာ ပြစ်မှုတစ်ရပ်
ဖြစ်သဖြင့် ဦးချစ်ဝင်းအနေနှင့် ပုဒ်မ ၁၆ (ခ) နှင့် ပုဒ်မ ၁၉ (က) တို့တွင်

- * ၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုဆိုင်ရာပြင်ဆင်မှုအမှတ် ၅၅၆ (ခ)
- * ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုဆိုင်ရာအယူခံမှုအမှတ် ၂၀၂ တွင်ချမှတ်သော ၂၀၁၄ ခုနှစ်၊
မတ်လ ၁၂ ရက်စွဲပါ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်၏အမိန့်ကို
ပြင်ဆင်မှု

၂၀၁၅
ပြည်ထောင်စုသမ္မတ
မြန်မာနိုင်ငံတော်
နှင့်
ဦးချစ်ဝင်း

ဖော်ပြထားသော တားမြစ်ချက်များကို သီးခြားစီ ကျူးလွန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။
ထို့ကြောင့် ဦးချစ်ဝင်းသည် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော
ဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ ၁၆ (ခ) နှင့် ပုဒ်မ ၁၉ (က) တွင် အကျုံးဝင်
သော ပြုလုပ်မှုတစ်ခုတည်းကိုသာ ပြုလုပ်သည်ဟု ဆိုနိုင်မည်မဟုတ်ပေ။
သီးခြားဖြစ်သော ပြုလုပ်မှုတစ်ရပ်စီအပေါ် သီးခြားပြစ်မှုထင်ရှားတွေ့ရှိ
ခဲ့ခြင်းဖြစ်သဖြင့် သီးခြားစီပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ရန်သာ ဖြစ်ပေသည်။

- လျှောက်ထားသူအတွက် - ဒေါ်ချိုချိုအောင်၊
လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊
ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး
- လျှောက်ထားခံရသူအတွက် - ဦးမြင့်ဦး၊ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ

တမူးခရိုင်တရားရုံး၏ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုကြီးအမှတ် ၁၀
တွင် တရားခံဦးချစ်ဝင်းအား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော
ဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ ၁၉ (က)/ ၂၁ အရ အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ်
၁၇ နှစ် ကျခံစေရန်နှင့် တမူးခရိုင်တရားရုံး၏ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုကြီး
အမှတ် ၂၅ မှ ပြစ်ဒဏ်နှင့် သီးခြားစီကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။
ထိုအမိန့်ကို တရားခံဦးချစ်ဝင်းက ကျေနပ်မှုမရှိသဖြင့် စစ်ကိုင်းတိုင်း
ဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်သို့ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုဆိုင်ရာအယူခံမှုအမှတ်
၂၀၂ ဖြင့် အယူခံဝင်ရာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်မှ တမူး
ခရိုင်တရားရုံးက ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်သည့်အမိန့်ကို အတည်ပြုပြီး ၂၀၁၃
ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုကြီးအမှတ် ၂၅ မှ ပြစ်ဒဏ်နှင့် သီးခြားကျခံစေရန်အမိန့်ကို
ပယ်ဖျက်လိုက်သဖြင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံးမှ ပြင်ဆင်မှုလျှောက်
ထားသည်။

အမှတ် ၂၄-၁-၂၀၁၃ ရက်နေ့ ၁၀:၁၅ နာရီအချိန်ခန့်တွင် တမူး မူးယစ် (အထူး) အဖွဲ့မှ ရဲအုပ်အောင်မိုး ဦးဆောင်သောအဖွဲ့သည် သတင်းအရ တမူးမြို့၊ မြို့မ (၉) ရပ်ကွက်နေ ဒေါ်ခင်မြင့်မူ၏ နေအိမ်သို့ ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ နေအိမ်အိပ်ခန်းကုတင်အောက်မှ အဖြူရောင်ဆာလာ အိတ်အတွင်း မှိုင်းခံစက္ကူများနှင့်ထုတ်လျှက် WY စာတမ်းပါ လိမ္မော်ရောင် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၀၀ ပြားစီပါ အထုတ် (၆၃၈) ထုတ် စုစုပေါင်း ဆေးပြား ၁၂၇၆၀၀ အား တွေ့ရှိသိမ်းဆည်းရမိပြီး ထိုဆေးပြားများကို ဦးချစ်ဝင်းမှ လာရောက်အပ်နှံထားသော ပစ္စည်းများဖြစ်ကြောင်း သိရသဖြင့် ဒေါ်ခင်မြင့်မူနှင့် ဦးချစ်ဝင်းတို့အပေါ် ဥပဒေအရ အရေးယူပေးပါရန် ရဲအုပ်အောင်မိုးက တိုင်ကြားမှုဖြစ်သည်။

၂၀၁၅
 ပြည်ထောင်စုသမ္မတ
 မြန်မာနိုင်ငံတော်
 နှင့်
 ဦးချစ်ဝင်း

ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး၊ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးက စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်မှ အမှုနှစ်မှုမှာ ကွင်းဆက် တစ်ဆက်တည်း အမှုများဖြစ်ကြောင်း၊ ပြစ်ဒဏ်များကို တစ်ပေါင်းတည်း ကျခံစေသင့်ကြောင်း သုံးသပ်၍ တရားခံချစ်ဝင်းအပေါ် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသောဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ ၁၉ (က) / ၂၁ အရ ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းကို အတည်ပြုပြီး ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုကြီး အမှတ် ၂၅ မှ ပြစ်ဒဏ်နှင့်သီးခြားစီကျခံစေရန် အမိန့်အား ပယ်ဖျက် ခဲ့ခြင်းမှာ မှားယွင်းကြောင်း၊ ၂၀၁၃ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုကြီးအမှတ် ၂၅ တွင် သိမ်းဆည်းရမိသောပစ္စည်းမှာ “ဆူဒိုအက်ဖီဒရင်းဆေးမှုန့်များ” ဖြစ်ပြီး ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုကြီးအမှတ် ၁၀ တွင် တွေ့ရှိသောပစ္စည်းမှာ “မက်အင် ဖက်တမင်း”ဖြစ်၍ မျိုးတူပစ္စည်းမဟုတ်သည့်အပြင် သက်သေခံစွမ်းများ တွေ့ရှိသောနေရာလည်း မတူညီကြောင်း၊ အမှုတွဲပေါ်ပေါက်ချက်အရ

၂၀၁၅
ပြည်ထောင်စုသမ္မတ
မြန်မာနိုင်ငံတော်
နှင့်
ဦးချစ်ဝင်း

တရားခံချစ်ဝင်းသည် ယခင်က မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲ
စေသောဆေးဝါးဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ ၁၆ (ခ) အရ ထောင်ဒဏ် ၈ နှစ်
ကျခံခဲ့ဖူးကြောင်း၊ ပြစ်ချက်ဟောင်းရှိသဖြင့် ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုကြီးအမှတ်
၂၅ တွင် တရားခံချစ်ဝင်းအပေါ် ယင်းဥပဒေပုဒ်မ ၁၆(ခ)/၂၃ အရ
အများဆုံးထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတရား
လွှတ်တော်က ပြစ်ဒဏ်များကို တစ်ပေါင်းတည်းကျခံစေခြင်းမှာ ထိရောက်
ဟန့်တားသည့် ပြစ်ဒဏ်ကျခံစေရန် ရည်ရွယ်ချက်ကို ဆိတ်သုဉ်းစေပြီး
ညွှန်ကြားချက်၊ လမ်းညွှန်စီရင်ထုံးများနှင့်လည်း ဆန့်ကျင်နေသဖြင့်
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်၏အမိန့်ကို ပယ်ဖျက်ပြီး တမူး
ခရိုင်တရားရုံး၏အမိန့်ကို အတည်ပြုပေးပါရန်နှင့် ကာလစည်းကမ်းသတ်
ကျော်လွန်ခြင်းကို ခွင့်ပြုပေးပါရန် လျှောက်လဲတင်ပြသည်။

လျှောက်ထားခံရသူ၏ရှေ့နေက အချင်းဖြစ်နေက တမူးမြို့၊
မြို့မ (၁၂-က) ရပ်ကွက်၊ တမူးစေတီလမ်းပေါ်၌ တရားခံချစ်ဝင်း၏
ဆိုင်ကယ်တူးဘောက်အတွင်းမှ အက်ဖီဒရင်းအမှုန့် (၉) ကီလိုဂရမ် တွေ့ရှိပြီး
ချစ်ဝင်း၏ပြောပြချက်အရ တမူးမြို့ ၉ ရပ်ကွက်ရှိ ၎င်း၏ခယ်မ
ဒေါ်ခင်မြင့်မူနေအိမ်မှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၆၈) ထုတ် ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်း
ဖြစ်ကြောင်း၊ အမှုဖြစ်ပွားမှုတစ်ရက်တည်းဖြစ်ခြင်း၊ တရားခံချစ်ဝင်း၏
ပြောပြချက်အရ တစ်ဆက်တည်းဖြစ်ပေါ်လာသော နေရာနှစ်ခုမှ တွေ့ရှိ
သောပစ္စည်းများမှာ ဆေးအမျိုးအမည်ကွဲလွဲသော်လည်း စိတ်ကြွမူးယစ်ဆေး
များသာဖြစ်ခြင်းကြောင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်မှ
အမှုနှစ်မှုအတွက် ပြစ်ဒဏ်နှစ်ရပ်ကို တစ်ပေါင်းတည်းကျခံစေခြင်းမှာ မျှတ
မှန်ကန်ကြောင်း၊ မူလခရိုင်တရားရုံးမှ တရားခံ ချစ်ဝင်းနှင့် ပတ်သက်၍

ယခင် ၂၀၀၁ ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုကြီးအမှတ် ၉ တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသောဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ ၁၆ (ခ) အရ အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် ၈ နှစ် ကျခံဖူး၍ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုကြီးအမှတ် ၂၅ တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသောဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၁၆ (ခ)/၂၃ အရ အမြင့်ဆုံးပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း၊ တစ်ဆက်တည်းပြုလုပ်မှုများကို တစ်မှုတည်းတွင် စစ်ဆေးစီရင်နိုင် ကြောင်း၊ လမ်းညွှန်စီရင်ထုံးများလည်းရှိ၍ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်မှ ပြစ်ဒဏ်နှစ်ခုကို တစ်ပေါင်းတည်းကျခံစေရန် အမိန့် ချမှတ်ခြင်းမှာ မျှတမှုရှိကြောင်း၊ ထို့အပြင် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံးမှ ကာလစည်းကမ်းသတ် ရက်ပေါင်း ၆၀ ကျော်မှ ကျမ်းကျိန်လွှာဖြင့် တင်သွင်းလာခြင်းကို လက်ခံရန်မသင့်၍ ပြင်ဆင်မှုကို ပလပ်ပေးရန် လျှောက်လဲတင်ပြသည်။

၂၀၁၅
 ပြည်ထောင်စုသမ္မတ
 မြန်မာနိုင်ငံတော်
 နှင့်
 ဦးချစ်ဝင်း

ဤပြင်ဆင်မှုကို ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံးမှ ကာလ စည်းကမ်းသတ်ကျော်လွန်မှု တင်သွင်းလာပြီး ယင်းသို့ ကာလစည်းကမ်း သတ်ကျော်လွန်ခြင်းကို ခွင့်ပြုပေးရန်အတွက် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ရုံးမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးက ကျမ်းကျိန်လွှာ ပူးတွဲတင်ပြလျှောက်ထားခဲ့ သည်။ တရားရုံးများလက်စွဲအပိုဒ် ၇၆၆ အရ ဤပြင်ဆင်မှုတွင် စိစစ်ရန် လိုအပ်သဖြင့် ကာလစည်းကမ်းသတ်ကျော်လွန်ခြင်းကို ခွင့်ပြုသည်။

ဤပြင်ဆင်မှုတွင် အဓိကစိစစ်ရန်အချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်မှ တမူးခရိုင်တရားရုံး ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုကြီး

၂၀၁၅
ပြည်ထောင်စုသမ္မတ
မြန်မာနိုင်ငံတော်
နှင့်
ဦးချစ်ဝင်း

အမှတ် ၁၀ မှ ပြစ်ဒဏ်နှင့် ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုကြီးအမှတ် ၂၅ မှ ပြစ်ဒဏ် နှစ်ရပ်ကို တစ်ပေါင်းတည်းကျခံစေခဲ့ခြင်းသည် ဥပဒေနှင့်ညီညွတ်ခြင်းရှိ မရှိ ဖြစ်သည်။

တမူးခရိုင်တရားရုံး၏ ၂၀၁၃ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုကြီးအမှတ် ၁၀ ပါ သက်သေခံချက်များအရ ၂၄-၁-၂၀၁၃ ရက်နေ့က တမူးမြို့နယ် မူးယစ် (အထူး)အဖွဲ့မှ ရဲအုပ်အောင်မိုး ဦးဆောင်သောအဖွဲ့သည် ဦးချစ်ဝင်း ပိုင်ဆိုင်ပြီး ဒေါ်ခင်မြင့်မူ (မူလရုံး- တရားခံ) မိသားစုနေထိုင်သော တမူးမြို့၊ မြို့မ(၉)ရပ်ကွက်ရှိ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ အိပ်ခန်း အတွင်း ကုတင်အောက်ရှိ မှိုင်းခံစက္ကူများဖြင့် ထုတ်ထားသော WY စာတမ်းပါဆေးပြား ၂၀၀ ပြားစီပါ (၆၃၈) ထုတ် စုစုပေါင်းဆေးပြား ၁၂၇၆၀၀ ပြားတွေ့ရှိ၍ ရှာဖွေပုံစံသက်သေခံ (က) ဖြင့်သိမ်းဆည်းခဲ့သည်။ အချင်းဖြစ်အိမ်မှ သိမ်းဆည်းရမိသော သက်သေခံပစ္စည်းများမှာ မက်အင်မ်ဖက်တမင်း (Methamphetamine) ဖြစ်ကြောင်း သက်သေခံ (ည) ဓာတုဗေဒဝန်၏ ပြန်စာအရတွေ့ရှိရသည်။

ထိုသို့ရှာဖွေတွေ့ရှိသော ဆေးပြားများမှာ အချင်းမဖြစ်မီ သုံးလေးရက်က ဦးချစ်ဝင်း နန်းဖာလုံကျောင်းသို့ လိုက်လာပြီး အိမ်သော့ တောင်းကာ ထားသွားသောပစ္စည်းများဖြစ်ကြောင်း (၁) တရားခံ ဒေါ်ခင်မြင့်မူက ထွက်ဆိုခဲ့သည်။ မူလရုံး (၂) တရားခံဦးချစ်ဝင်းမှလည်း ခယ်မဖြစ်သူ ဒေါ်ခင်မြင့်မူကို အချင်းဖြစ်သည့် မြို့မ ၉ ရပ်ကွက်ရှိ နေအိမ် တွင် လစာမယူဘဲ နေခွင့်ပြုထားကြောင်း၊ နန်းဖာလုံဈေးတွင် ကိုကျော်စွာ ဆိုသူနှင့်တွေ့ပြီး ကိုကျော်စွာက ဆေးပစ္စည်းတစ်ထုတ်ကို ခေတ္တသိမ်းထား

ပေးရန် အကူအညီတောင်း၍ မြို့မ ၉ ရပ်ကွက်နေအိမ်တွင် ဝင်ထား ခဲ့ကြောင်း ထွက်ဆိုထားသည်။ သို့ဖြစ်၍ ဒေါ်ခင်မြင့်မူလက်ရှိနေထိုင်သော အိမ်ခန်းအတွင်းကုတင်အောက်မှ WY စာတမ်းပါ ဆေးပြား ၁၂၇၆၀၀ ပြား တွေ့ရှိကြောင်းပေါ်ပေါက်ခြင်း၊ ထိုဆေးပြားများကို ဦးချစ်ဝင်းက ဒေါ်ခင်မြင့်မူထံမှ သော့တောင်း၍လာထားကြောင်း ပေါ်ပေါက်ခြင်း တို့ကြောင့် မူလရုံးမှဒေါ်ခင်မြင့်မူကို မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကိုပြောင်းလဲ စေသောဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၁၉ (က) အရ အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် ၁၇ နှစ် ကျခံစေရန်နှင့် ဦးချစ်ဝင်းအား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသောဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉ (က)/၂၁ အရ ထောင်ဒဏ် ၁၇ နှစ်ကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုကြီးအမှတ် ၂၅ မှ ပြစ်ဒဏ်နှင့် သီးခြားစီကျခံစေခဲ့သည်။

၂၀၁၅
 ပြည်ထောင်စုသမ္မတ
 မြန်မာနိုင်ငံတော်
 နှင့်
 ဦးချစ်ဝင်း

အချင်းဖြစ် ၂၄-၁-၂၀၁၃ ရက်နေ့မနက်က တမူးမြို့၊ မြို့မ ၁၂(က) ရပ်ကွက် လမ်းပေါ်တွင် ဦးချစ်ဝင်း မောင်းလာသော ဆိုင်ကယ် တူးဘောက်အတွင်းမှ အက်ဖီဒရင်း အမှုန့်များတွေ့၍ တမူးခရိုင်တရားရုံး၏ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုကြီးမှုအမှတ် ၂၅ ဖြင့် တရားစွဲဆိုပြီး မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသောဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၆ (ခ)/၂၃ ဖြင့် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ထားကြောင်း တွေ့ရသည်။

မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသောဆေးဝါးများ ဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ ၁၆ (ခ) သည် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနက အမိန့် ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်၍ မူးယစ်ဆေးဝါး သို့မဟုတ် စိတ်ကိုပြောင်းလဲ စေသောဆေးဝါးကို ထုတ်လုပ်ရာ၌ အသုံးပြုသည့်ပစ္စည်းဖြစ်သည်ဟု

၂၀၁၅
ပြည်ထောင်စုသမ္မတ
မြန်မာနိုင်ငံတော်
နှင့်
ဦးချစ်ဝင်း

ကြေငြာထားသည့် ပစ္စည်းကိရိယာများ၊ ဓါတုဗေဒပစ္စည်းများကို ဤဥပဒေ
အရ ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ လက်ဝယ်ထားရှိခြင်း၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ခြင်း၊
ဖြန့်ဖြူးခြင်း၊ ရောင်းချခြင်းတို့အတွက် တားမြစ်ချက်ဖြစ်သည်။

မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသောဆေးဝါးများ
ဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ ၁၉ (က) သည် မူးယစ်ဆေးဝါး သို့မဟုတ် စိတ်ကို
ပြောင်းလဲစေသောဆေးဝါးကို ရောင်းချရန်အလို့ငှာ လက်ဝယ်ထားခြင်း၊
သယ်ယူပို့ဆောင်ခြင်း၊ တစ်ဆင့်ပေးပို့ခြင်း၊ လွှဲပြောင်းပေးခြင်းတို့အတွက်
တားမြစ်ချက်ဖြစ်သည်။

ထို့ကြောင့် အချင်းဖြစ်နေ့က မြို့မ ၁၂ (က) ရပ်ကွက်
လမ်းပေါ်တွင် ဦးချစ်ဝင်းထံမှ အက်ဖီဒရင်းအမှုန့်များတွေ့ရှိ၍
မူးယစ်ဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရာ၌ အသုံးပြုသည့်ပစ္စည်းလက်ဝယ်တွေ့ရှိမှု
အတွက် သီးခြားတစ်မှု၊ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုကြီးအမှတ် ၂၅ စွဲဆိုပြီး အချင်း
ဖြစ်နေ့က မြို့မ ၉ ရပ်ကွက်ရှိ နေအိမ်တွင် WY စိတ်ကြွဆေးပြား
မက်အင်မ်ဖက်တမင်းများရောင်းချရန် လက်ဝယ်ထားရှိရာတွင် ပူးပေါင်း
ပါဝင်အားပေးကူညီမှုအတွက် သီးခြားတစ်မှု၊ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုကြီးအမှတ်
၁၀ အဖြစ် စွဲဆိုထားခြင်းဖြစ်သည်။

မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသောဆေးဝါးများ
ဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ ၁၆ (ခ) နှင့် ပုဒ်မ ၁၉ (က) တို့သည် သီးခြားစီ
ပြဋ္ဌာန်းထားသော သီးခြားပြစ်မှုများဖြစ်သည်။ မူးယစ်ဆေးဝါးရောင်းချရန်
လက်ဝယ်ထားရှိခြင်းသည် ပြစ်မှုတစ်ရပ်ဖြစ်ပြီး မူးယစ်ဆေးဝါးထုတ်လုပ်
ရာတွင် သုံးသည့်ပစ္စည်းများ လက်ဝယ်ထားရှိခြင်းမှာ ပြစ်မှုတစ်ရပ်ဖြစ်

သဖြင့် ဦးချစ်ဝင်းအနေနှင့် ပုဒ်မ ၁၆ (ခ)နှင့် ပုဒ်မ ၁၉ (က) တို့တွင် ဖော်ပြထားသော တားမြစ်ချက်များကို သီးခြားစီ ကျူးလွန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ဦးချစ်ဝင်းသည် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ ၁၆ (ခ) နှင့် ပုဒ်မ ၁၉(က) တွင် အကျုံးဝင်သော ပြုလုပ်မှုတစ်ခုတည်းကိုသာ ပြုလုပ်သည်ဟု ဆိုနိုင်မည်မဟုတ်ပေ။ သီးခြားဖြစ်သော ပြုလုပ်မှုတစ်ရပ်စီအပေါ် သီးခြားပြစ်မှုထင်ရှားတွေ့ရှိခြင်းဖြစ်သဖြင့် သီးခြားစီ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ရန်သာဖြစ်ပေသည်။

ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတော်နှင့် ဦးမုံဆာလ ပါ ၃ အမှု^(၁) အားကြည့်ပါ။

၂၀၁၅
 ပြည်ထောင်စုသမ္မတ
 မြန်မာနိုင်ငံတော်
 နှင့်
 ဦးချစ်ဝင်း

သို့ဖြစ်ရာ စစ်ကိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်မှ ၂၀၁၃ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုကြီးအမှတ် ၁၀ သည် ဦးချစ်ဝင်းထံမှ ဆူဒိုအက်ဖီဒရင်းမှုန့်များ တွေ့ရှိရာမှ ဆက်နွယ်ပေါ်ပေါက်လာခြင်းဖြစ်သဖြင့် အမှုနှစ်မှုမှာ ကွင်းဆက်တစ်ဆက်တစ်စပ်တည်းရှိကြောင်း သုံးသပ်၍ ပြစ်ဒဏ်များကို သီးခြားစီ ကျခံစေရန်အစား တစ်ပေါင်းတည်းကျခံစေသင့်သည်ဟု ယူဆကြောင်း သုံးသပ်၍ ၂၀၁၃ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုဆိုင်ရာအမှုကြီးအမှတ် ၂၅ မှ ပြစ်ဒဏ်နှင့် သီးခြားစီကျခံစေရန်အမိန့်ကို ပယ်ဖျက်ခဲ့ခြင်းမှာ မှန်ကန်သည်ဟု မဆိုနိုင်ပေ။

ထို့ကြောင့် ဤပြင်ဆင်မှုကို ခွင့်ပြုသည်။ စစ်ကိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်၏အမိန့်ကို ပယ်ဖျက်ပြီး တရားခံအပေါ် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသောဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ ၁၉ (က)/၂၁ အရ အလုပ်နှင့်ထောင်ဒဏ် ၁၇ နှစ် ကျခံစေရန်နှင့် ယင်းပြစ်ဒဏ်ကို

(၁) ၂၀၀၂ ခုနှစ်၊ မြန်မာနိုင်ငံတရားစီရင်ထုံး၊ ၈၁-၇၅။

၂၀၁၅ _____ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ပြစ်မှုကြီးအမှတ် ၂၅ မှ ပြစ်ဒဏ်နှင့် သီးခြားစီကျခံစေရန်
 ပြည်ထောင်စုသမ္မတ ချမှတ်သည့် တမူးခရိုင်တရားရုံး၏ အမိန့်ကို ပြန်လည်အတည်ပြု
 မြန်မာနိုင်ငံတော် လိုက်သည်။
 နှင့်
 ဦးချစ်ဝင်း